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Zapisnik 11. sestanka Nacionalne skupine deležnikov za tržno infrastrukturo za 

vrednostne papirje in finančno zavarovanje (NSD AMI-SeCo) 
 

 

Datum: 19. julij 2024, od 9.00 do 10.30 ure 

Lokacija: Banka Slovenije, Slovenska 35, 1000 Ljubljana  

Navzoči: S. Anko (predsedujoči; Banka Slovenije; v nadaljevanju: BS), K. Stegovec (BS), Ž. Markus 

(BS), D. Stevanović (BS), B. Lesjak (BS), B. Ploj (BS), A. Sever (BS), D. Mekič (NKBM), B. Štular 

Žmuc (Ministrstvo za finance; v nadaljevanju: MF), K. Dekleva (MF), V. Slamič (KDD - Centralna 

klirinško depotna družba; v nadaljevanju: KDD), M. Titan (KDD), A. Pulko (Nova ljubljanska banka; 

v nadaljevanju: NLB) in V. Kecojević (UniCredit Banka Slovenija; v nadaljevanju: UniCredit). 

 

Navzoči prek telekonference: B. Bandulič, L. Mrhar (oba DBS), B. Cikanek Furman (NKBM), H. 

Novak (MF), P. Pinoza (ATVP), K. Koren (Banka ISP) in U. Franko (SKB). 

 

Dnevni red sestanka 

1.  Pregled realizacije sklepov 10. sestanka NSD AMI-SeCo 

2.  Indikatorji delovanja T2S 

3.  Status projekta ECMS 

4.  Status harmonizacijskih aktivnosti na področju poravnave vrednostnih papirjev in upravljanja s 

finančnim zavarovanjem 

5.  Poročanje članov 

6.  Razno 

 

Uvod 

o S. Anko je uvodoma pozdravil udeležence sestanka. Opozoril je, da se sestanek snema in da bo 

posnetek po potrditvi zapisnika uničen. Izpostavil je, da sestanek poteka na hibridni način, tj. kot 

kombinacija fizične udeležbe članov na sestanku in vključitve preko telekonferenčnega sistema. V 

nadaljevanju je pojasnil, da sestanki NSD AMI-SeCo potekajo najkasneje 20 delovnih dni po 

sestanku skupine AMI-SeCo (izveden 25. junija 2024), obravnavajo pa se tako tematike s sestanka 

AMI-SeCo, kot tudi specifične vsebine slovenskega trga. Napovedal je, da bo naslednji sestanek 

NSD AMI-SeCo predvidoma decembra. Na poziv S. Anka udeleženci niso podali predloga 

dopolnitve dnevnega reda sestanka, zato je bil predlagan in soglasno sprejet: 

 

Sklep 1: Udeleženci so potrdili dnevni red 11. sestanka NSD AMI-SeCo. 

 

 

Ad 1) 

Pregled realizacije odprtih sklepov z 10. sestanka NSD AMI-SeCo 

 

Št. sklepa Vsebina sklepa Realizacija sklepa 

Sklep 2 Osnutek dopisa z opisom izpostavljene sistemske 

problematike pri uporabi zunanjih izvajalcev v 

postopku identifikacije delničarjev BS ustrezno 

dopolni, ga uskladi z avtorjema in posreduje AMI-

SeCo (ECB). Poslani dopis se posreduje v vednost 

NSD AMI-SeCo. 

Ni izveden 
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Sklep 3 M. Bundalo obvesti pravno pisarno NLB o zahtevah 

SRD2 in njene izvedbene uredbe glede 

standardiziranega načina elektronske komunikacije 

med končnim delničarjem in izdajateljem pri izvedbi 

skupščin 

Izveden 

 

o B. Ploj je v zvezi z realizacijo sklepa 2 izpostavil, da je bil pripravljen osnutek dopisa za AMI-

SeCo z opisom izpostavljene sistemske problematike pri uporabi zunanjih izvajalcev v postopku 

identifikacije delničarjev. BS je KDD in UniCredit na sestanku v marcu 2024 pozvala k dodatni 

preučitvi pravilnosti in ustreznosti informacij, ki jih prejmejo od zunanjega izvajalca v postopku 

identifikacije delničarjev, ter dopolnitvi dopisa. BS o napredku pri aktivnosti ni bila več 

obveščena. B. Ploj je prosil KDD in UniCredit za informacije glede dodatno izvedenih aktivnosti 

ter zastavil vprašanje, če potreba po pripravi dopisa še vedno obstaja. S. Anko je predlagal izvedbo 

usklajevalnega sestanka in opozoril, da mora dopis biti pripravljen v skladu s pričakovanji BS. M. 

Titan je predlagal, da je aktivnosti smiselno nadaljevati, če menimo, da zakonodaja dovoljuje 

izdajatelju omejiti zahtevo za identifikacijo delničarjev na določenega finančnega posrednika v 

verigi. V. Kecojević je dodal, da je po mnenju pravne službe UniCredit omejitev zahteve za 

identifikacijo delničarjev skladna z določbami Zakona o gospodarskih družbah in SRD2. S. Anko 

je na podlagi nadaljnje diskusije, v kateri ni bilo doseženega jasnega stališča glede smiselnosti 

dokončanja dopisa za AMI-SeCo, dodatno pa so sodelujoči izpostavili tudi morebitne negativne 

vplive predloga na zahteve za identifikacijo delničarjev iz tujine, predlagal sprejetje naslednjega 

sklepa, s katerim so se navzoči strinjali in ga soglasno sprejeli: 

 

Sklep 2: UniCredit, NKBM, NLB in KDD uskladijo osnutek dopisa in ga pošljejo BS ali pa 

sklenejo, da zadeva ni več aktualna, in o tem obvestijo BS. Dopis naj vsebuje zahtevo za 

verifikacijo našega razumevanja, tj. da je omejitev zahteve za identifikacijo delničarjev dopustna 

z vidika zakonodaje, opis težave, s katero se sooča slovenski trg, ter prošnjo za stališče ECB. 

Rok za odziv je do konca avgusta 2024. 

 

Ad 2) 

Indikatorji delovanja T2S 

o D. Stevanović je predstavil agregatne kazalnike poslovanja in operativnega delovanja T2S v 

obdobju med majem 2023 in majem 2024.  

 

Ad 3) 

Status projekta ECMS  

o A. Sever je predstavila napredek na projektu ECMS. Pričakovani datum začetka delovanja ECMS 

ostaja 18. november 2024, dokončna odločitev Evrosistema o tem pa bo sprejeta v oktobru. 

Izpostavila je, da so sedaj na voljo za testiranje vse ključne funkcionalnosti, vendar pa še vedno 

obstajajo določene pomanjkljivosti in omejitve. S. Anko je dodal, da bo pri odločitvi o datumu 

začetka delovanja ECMS potrebno upoštevati tveganje zmanjšanja ugleda Evrosistema zaradi 

morebitne ponovne prestavitve začetka delovanja ECMS ali morebitnih ugotovljenih kritičnih 

napak. 
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Ad 4) 

Status harmonizacijskih aktivnosti na področju poravnave vrednostnih papirjev in upravljanja 

s finančnim zavarovanjem  

o Ž. Markus je izpostavil, da bo ECB poročilo skupine Corporate Events Group (v nadaljevanju: 

CEG) glede skladnosti evropskih trgov s standardi za korporacijska dejanja in identifikacijo 

delničarjev pripravila do konca leta. Dodatno je predstavil izsledke (i) analize tržnih praks pri 

izdaji računov za identifikacijo delničarjev, (ii) analize neskladnosti tržnih praks pri obdelavi 

"market claim" zahtevkov in (iii) analize vpliva skrajšanja poravnalnega cikla na določitev 

odločilnih dni in izvajanje korporacijskih dejanj. 

o K. Stegovec je predstavil napredek evropskih trgov pri implementaciji standardov SCoRE za 

poenotenje tržnih praks na področju upravljanja s finančnim zavarovanjem. Rok za 

implementacijo standardov je 18. november 2024, tj. dan začetka delovanja ECMS. Izpostavil je 

učinkovitost slovenskih deležnikov pri aktivnostih implementacije standardov. Z razliko od 

številnih evropskih trgov, ki napovedujejo večletne zamude pri izvedbi potrebnih aktivnosti, se 

pričakuje pravočasen zaključek aktivnosti s strani slovenskih deležnikov. Napovedal je, da bo 

naslednje zbiranje podatkov glede napredka pri implementaciji SCoRE standardov potekalo med 

5. avgustom in 6. septembrom 2024. 

 

Ad 5)  

Poročanje članov 

o D. Stevanović je predstavil statistiko poslovanja slovenskih deležnikov na T2S. 

o V. Slamič je poročal, da se KDD osredotoča na izvajanje prilagoditvenih aktivnosti v povezavi z 

ECMS in SCoRE, hkrati pa potekajo aktivnosti za vzpostavitev neposredne povezave s 

Clearstream Frankfurt. M. Titan je dodal, da KDD pripravlja predlog spremembe Pravil 

poslovanja KDD z namenom ukinitve jamstvenega sklada. S. Anko je prosil, da KDD sproti 

obvešča BS in ATVP o poteku teh aktivnosti, in predlagal sklep, s katerim so se navzoči strinjali 

in ga soglasno sprejeli: 

 

Sklep 3: KDD naj preteklo korespondenco s svojimi člani, v zvezi s spremembo Pravil 

poslovanja KDD zaradi ukinitve jamstvenega sklada, pošlje v vednost tudi ATVP in BS (oddelek 

Plačilni in poravnalni sistemi) ter naj BS in ATVP vključi v nadaljnjo komunikacijo. 

 

o V. Kecojevič je izpostavil, da se UniCredit osredotoča na prilagoditev poslovanja na ECMS, 

implementacijo SCoRE standardov in razvoju podpore za standard ISO 20022. 

 

Ad 6) 

Razno 

o D. Stevanović je predstavil ključne informacije in novosti na področju razvoja T2S v letu 2024. V 

februarju in juniju 2024 so bile odpravljene manjše napake v delovanju T2S in implementirane 

nekatere nove funkcionalnosti. Napovedal je tudi, da bodo do konca leta izvedene še tri 

nadgradnje, in sicer bo prva potekala že 20. in 21. julija.  

o D. Stevanović predstavil T2S Recovery Solution, tj. rešitev, ki bo omogočala hitro in učinkovito 

obnovitev T2S podatkov v primeru incidenta oz. kibernetskega napada. Testiranje rešitve bo 

izvedeno v dveh fazah, pri testiranju bodo sodelovale centralne banke in centralne depotne 

družbe. Prva faza bo osredotočena na testiranje funkcionalnosti rešitve, druga faza pa bo 

vključevala testiranja z večjim obsegom podatkov, predvsem produkcijskih.  

o B. Lesjak je predstavil napredek na projektu novih tehnologij za poravnavo velikih plačil v 

centralno bančnem denarju, v okviru katerega se preizkušajo tehnične rešitve treh centralnih bank 

(nemške, francoske in italijanske) s katerimi bi lahko zagotovili zanesljivo in varno poravnavo 
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denarnega dela poslov na inovativnih tehnologijah, kot je DLT, v centralnobančnem denarju. 

Testiranja so v teku in bodo potekala do konca novembra. Za sodelovanje je bilo v prvem valu 

potrjenih 14 institucij, v drugem pa 52 institucij. Obenem pa vzporedno s testiranji Evrosistem 

izvaja tudi analize drugih rešitev za poravnavo v centralnobančnem denarju, spremlja aktivnosti 

drugih centralnih bank in sodeluje v iniciativah BIS na področju DLT in drugih novih tehnologij. 

o S. Anko se je B. Štular Žmuc zahvalil za njen aktivni angažma k delovanju skupine, po njeni 

upokojitvi bo MF v NSD AMI-SeCo zastopal K. Dekleva. 

 

 

 

Zapisal: Ž. Markus, 26. julij 2024 


